
 

 

Interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Roland Gustbée 

Har Region Kronoberg i dag tillräckliga resurser inom barnpsykiatrisk slutenvård för 

att kunna ta emot de unga med stort behov av denna vård? 

Chefen för SIS (Statens Institutionsstyrelse) uppger att en del barn som placeras på SIS 

borde vårdas inom barnpsykiatrins slutenvård (Sveriges Radio 20210503) 

Enligt en granskning av socialstyrelsen har sju av tio barn hos SIS en psykiatrisk diagnos. 

Fyra av tio har minst två fastställda diagnoser. 

Att många unga med svåra psykiatriska problem placeras på ungdomshem istället för 

inom psykiatrin innebär ett lidande som skulle kunna undvikas. Flickor är särskilt utsatta. 

SIS har inte den specialistkompetens som behövs för att täcka de mest komplicerade 

psykiatriska behoven. SIS bedriver inte psykiatrisk verksamhet och önskar flera platser 

inom barn- och ungdomspsykiatrin. 

Ansvariga på SKR bedömer att unga, främst flickor, placeras på SIS trots att många 

skulle få bättre vård inom barnpsykiatrin. "Om Sverige skall leva upp till 

barnkonventionen kan vi inte längre blunda för de mest utsatta flickornas behov". 

(publicerat av SKR 20210324) 

Undersökningarna visar alltså att unga, främst flickor, med stora psykiatriska vårdbehov 

tvångsomhändertas av samhället utan att samhället erbjuder dem den vård de har behov 

av. 

 

Jag vill med anledning bedömningarna från SIS och SKR fråga: 

Är det också din uppfattning att flera barn som i dag placeras på SIS skulle behöva vård 

inom regionens ungdomspsykiatri? 

Finns det i dag i så fall platser eller utrymme inom den slutna ungdomspsykiatrin för att 

ta emot denna grupp ? 

 

Christer Persson (V) 

Ledamot i regionfullmäktige  


